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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Van-e köze a Recsken kialakult helyzetnek a 
bányanyitáshoz?" 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Villámárvíz öntötte  el  Recsk egy részét,  a  Hunyadi  utcát  a  bánya felől  érkező sár  lepte  el.  Az
agyagos iszappal elöntött házakból több családnak ki kellett költöznie, a helyzet rendkívül súlyos. A
térség  országgyűlési  képviselőjének  tájékoztatása  szerint  a  recskiek  számíthatnak  valamiféle
kormányzati  pénzügyi  és  lakhatási  segítségre  és  támogatásra,  de  a  részleteket  egyelőre  nem
ismerjük: helyes kormányzati döntés lenne, álláspontom szerint ez a minimum, amit tehetnek, de
persze sok múlik a mértéken is. Lesz-e gyors és megfelelő mértékű segítség?

Végleges megoldás ettől azonban még nem lesz. A recski Hunyadi út mellett lévő andezit kőbánya
ugyanis rendkívül komoly egészségügyi és környezeti károkkal járhat. Továbbá semmi nem zárja
ki,  hogy a jövőben hasonló  viharok legyenek.  Az éghajlatváltozás  miatt  egyre  szélsőségesebbé
válnak a csapadékviszonyok is. Rendkívül kifogásolhatónak gondolom, hogy a lakóházak közvetlen
szomszédságában megnyílhat  egy bánya.  Recsk térségében korábban is  számos  bánya üzemelt,
illetve üzemel, de több kilométeres távolságban.

Az energetikai miniszternek és államtitkárának rendre közvetítem a helyiek problémáit, aggályait, a
műszaki tervezéssel kapcsolatos esetleges hiányosságokat, kérdéseket. Az illetékes minisztériumtól
érdemi választ eddig nem kaptam. Mivel most már katasztrófavédelmi ügyről van szó, ezért az Ön
tájékoztatását kérem az alábbiakban:

- Vizsgálják-e, hogy a recski bányamunkálatoknak milyen köze van a kialakult katasztrófavédelmi
helyzethez? Várható-e átfogó vizsgálat a bányanyitás ügyében az Ön által vezetett minisztérium
részéről? Szerintem ezt a vizsgálatot mihamarabb meg kellene indítani!

- Vizsgálják-e a recski bányanyitás műszaki engedélyeztetésének ügyét, az eljárás során felmerült



adminisztratív és szakmai részleteket, kérdéseket? 

-  Megkeresik-e  az  illetékes  bányakapitányságot,  hogy  közvetlen  vizsgálatnak  rendeljék  alá  a
bányamunkálatokat?

 

Válaszát és tájékoztatását előre is köszönöm! 

2023.06.12.
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